

L'ajuntament hauria de fer alguna cosa

J. A. Albella

Vull començar dient que no sóc una persona molt rondallera ni massa aficionada a tafanejar. No obstant, m'he adonat de que durant les festes s'ha produït un estrany moviment social que ha marcat, sens dubte, el ritme festiu a que estàvem acostumats els covarxins i que, d'alguna manera el considere negatiu, és a dir, per al meu humil entendre no ha sigut bon senyal.

Em referisc a que la gent no ha eixit a sopar pels bars. Acostumats a vore totes les nits el menjador de Montull ple, tropecentes taules en el carrer del Mesón i altres tantes en el bar Alicia, etc., etc., etc. I enguany en comparació, ni una ànima.

Però és més, han passat les festes i la majoria de bars tancats a calç i "canto" deixant al poble sobre mínims. Ha passat una setmana, és dilluns, ha plogut molt este matí i no puc eixir al camp a treballar perquè està tot fangós. Després de menjar em pose a treballar amb l'ordinador i de tant en tant em pose

un cigarret a la boca sense adonar-me que van passant les hores. De sobte ja no queden cigarrets en el paquet i decidisc anar a comprar-ne. Són les 21'15 hores i per descomptat vaig a buscar un bar per a comprar-los. Al primer que m'acoste està tancat, el següent també i al tercer em diuen que se'ls ha acabat el tabac. Em dirigisc a un altre, un poc més lluny de la meua llar i, per fi, tinc sort i puc comprar-me un paquet. De tornada a ma casa vaig analitzar la situació i no trobava la resposta.

Entre altres coses, pense, esta bé que tot el món necessita un descans i disfrutar d'unes merescudes vacances. D'altra banda, crec que la gent no estem tan motivats com abans per a anar al bar i alguns establiments opten per tancar aviat davant de l'escassetat de clients.

Fóra el que fóra, em dóna que este és un mal senyal per al poble de Les Coves i que l'Ajuntament hauria de fer alguna cosa.

RACÓ POÈTIC

Yo te nombro

Por el pájaro enjaulado
Por el pez en la pecera
Por mi amigo que está preso
Porque ha dicho lo que piensa
Por las flores arrancadas
Por la hierba pisoteada
Por los árboles podados
Por los cuerpos torturados
Yo te nombro, libertad.

Por los dientes apretados
Por la rabia contenida
Por el nudo en la garganta
Por las bocas que no cantan
Por el beso clandestino
Por el verso censurado
Por el joven exiliado
Por los nombres prohibidos
Yo te nombro, libertad.

Te nombro en nombre de todos
Por tu nombre verdadero
Te nombro cuando oscurece
Cuando nadie me ve.
Escribo tu nombre
En las paredes de mi ciudad
Tu nombre verdadero
Tu nombre y otros nombres
Que no nombro, por temor.

Por la idea perseguida
Por los golpes recibidos
Por aquel que no resiste
Por aquellos que se esconden
Por el miedo que te tienen
Por tus pasos que vigilan
Por la forma en que te atacan
Por los hijos que te matan
Yo te nombro, libertad.

Por las tierras invadidas
Por los pueblos conquistados
Por la gente sometida
Por los hombres explotados
Por los muertos en la hoguera
Por el justo ajusticiado
Por el héroe asesinado
Por los fuegos apagados
Yo te nombro, libertad.

(*"Liberté"*, de P. Eluard)